Concentrated Program in Nursing

Admission requirements

In order to accept students (female or male), the following conditions are required:

- 1. To have a first university degree with an acceptable cumulative grade point average (D) equivalent to 60%, preceded by a general secondary school certificate in science or its equivalent from another general secondary certificate (inside or outside the Arab Republic of Egypt) in accordance with what is approved by the Ministry of Education.
- 2. The student's first foreign language must be English.
- 3. Submitting evidence of good behavior during his studies at the previous university level.
- 4. Passing the prescribed physical examination and examinations (provided that he is free of physical and mental disability).
- 5. Passing qualifying courses (anatomy, physiology, biochemistry and nutrition, microbiology and infection control, principles of statistics and medical terminology) to join the program if they were not studied at the first university level.
- 6. Submitting a military certificate for males or an exemption from it for those who have reached conscription age.
- 7-In the condition that the student studies some courses and not others, he studies only the courses that have not been studied for one semester (preliminary) for a period of 16 weeks of study and a test, and in the case of studying all courses
- 8- Allowing the student who failed any of the qualifying courses in the introductory semester to retake the exam once before the beginning of the first semester.
- 9. international student are accepted into the intensive nursing program under the same previous conditions, as well as the conditions for accepting expatriates affiliated with the Supreme Council of Universities.

he duration of the program is 24 months (six levels of study without breaks) in addition to the introductory semester

The study system

- Study using the credit hour system to obtain a bachelor's degree in nursing sciences for those enrolled in the program for graduates of other colleges.
- The duration of study is six levels of study, equivalent to 120 credit hours, in addition to the introductory semester hours (17 credit hours for the courses).
- The student spends compulsory training (internship) for 36 hours per week for 12 months in university hospitals / hospitals of the Ministry of Health and Population or the teaching Hospital An average of 12 credit hours after success in all academic courses.

Degree

• The University Council, upon the request of the faculty of Nursing Council, grants a bachelor's degree in nursing sciences to students enrolled in the program when the student fulfills the requirements for obtaining the practical degree

البرنامج المكثف في التمريض

شروط القبول:

يشترط في قبول الطلاب (إناثا أو ذكوراً) استيفاء الشروط التالية:

- 1. أن يكون حاصلا علي الدرجة الجامعية الاولي بمعدل تراكمي مقبول (D) بما يعادل 60 % مسبوقا بشهادة الثانوية العامة علمي علوم أو ما يعادلها من شهادة ثانوية عامة اخري (داخل أو خارج جمهورية مصر العربية) طبقاً لما تقره وزارة التربية والتعليم.
 - 2. أن تكون اللغة الأجنبية الأولى الحاصل عليها الطالب هي اللغة الانجليزية.
 - تقديم ما يفيد حسن السير و السلوك اثناء در استه في المرحلة الجامعية السابقة.
 - 4. اجتياز الكشف الطبي والفحوصات الطبية المقررة (على أن يكون خالى من الإعاقة الجسدية والعقلية).
- 5. اجتياز مقررات تأهيلية (تشريح, علم وظائف الأعضاء, الكيمياء الحيوية والتغذية،الميكربيولوجي ومكافحة العدوي,مباديء الإحصاء والمصطلحات الطبية) للالتحاق بالبرنامج في حالة عدم دراستها في المرحلة الجامعية الأولى.
 - 6. تقديم شهادة المعاملة العسكرية بالنسبة للذكور أو الإعفاء منها لمن وصل سن التجنيد.
- 7. في حالة دراسة الطالب لبعض المقررات دون الأخري ، يدرس فقط المقررات التي لم يتم دراستها لمدة فصل دراسي واحد (تمهيدي) لمدة 16 أسبوع دراسة واختبارا وفي حاله دراسته لكل المقررات في المرحلة الجامعية فلا يلزم دراستها وهي كالأتي:

3 ساعات معتمدة	1- علم التشريح
3 ساعات معتمدة	2- علم وظائف الأعضاء
3ساعات معتمدة	3- ميكروبيولوجي ومكافحة العدوي
2 ساعه معتمدة	4- مصطلحات طبية
3 ساعات معتمدة	5- الكيمياء الحيوية والتغذية
3 ساعة معتمدة	6- مبادئ الإحصاء

- 8. السماح للطالب الراسب في أي من المقررات التأهيلية في الفصل التمهيدي بإعادة الإمتحان مرة واحدة قبل بداية الفصل الأول.
- 9. يقبل الطلاب الوافدين من الدول المختلفة بالبرنامج المكثف للتمريض بنفس الشروط السابقة وأيضاً شروط قبول الوافدين التابعة للمجلس الأعلى للجامعات.

نظام ومدة الدراسة

مدة البرنامج 24 شهر (سته مستويات دراسية بدون فواصل) بالاضافة الي الفصل التمهيدي

- الدراسة بنظام الساعات المعتمدة لنيل درجة البكالوريوس في علوم التمريض للملتحقين بالبرنامج لخريجي الكليات الأخرى.
- مدة الدراسة ستة مستويات دراسية بما يعادل 120 ساعة معتمدة بالإضافة إلى ساعات الفصل الدراسي التمهيدي (17) ساعة معتمدة للمقررات.
- يقضي الطالب تدريب إجباري (الإمتياز) لمدة 36 ساعة اسبوعيا لمدة 12 شهر في المستشفيات الجامعية / مستشفيات وزارة الصحة والسكان أو هيئة المستشفيات التعليمية (لائحة الإمتياز الإجبارية). بمعدل 12 ساعة معتمدة بعد النجاح في جميع المقررات الدراسية

الدرجة العلمية

- يمنح مجلس الجامعة بناءاً على طلب مجلس كلية التمريض درجة البكالوريوس في علوم التمريض للطلاب الملتحقين بالبرنامج (خريجي الكليات الأخري) متي أستوفي الطالب متطلبات الحصول على الدرجة العملية مع احتساب الساعات المعتمدة للفصل التمهيدي في المعدل التراكمي.
- الحد الأدني لسنوات الدراسة هو سنتان و يتم تخريج دفعتين سنويا للبرنامج الدفعة الاولي في دور يناير لمن بدأ دراسة المستوي الاول في شهر فبراير والدفعة الثانية في دور سبتمبر لمن بدأ دراسة المستوي الاول في أكتوبر.

متطلبات التخرج

• يشترط للحصول على درجة البكالوريوس في علوم التمريض للطلاب الملتحقين بالبرنامج (خريجي الكليات الأخرى) اجتياز جميع المقررات المسجل بها طبقاً لمتطلبات هذه اللائحة والمكافئة 120 ساعة بالإضافة إلى 17 ساعة معتمدة يدرسها الطالب في حالة عدم دراستها في الكلية التي تخرج منها (الفصل التمهيدي)